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RUSKO: Rusko se může chopit skvělé šance stát se hlavním vývozcem hořčíku na světovém trhu.
Tento názor sdílí energetický expert Alexej Anpilogov.

Čína je dnes monopolním producentem hořčíku. Přibližně 85% celosvětové produkce pochází z
tohoto impéria. A téměř polovina hořčíku vyrobeného v Číně se vyváží do Evropy, velká část do
Německa.

Se zásobami ve výši 500 milionů tun vyprodukuje Nebeská říše ročně asi 800 tisíc tun tohoto kovu,
díky čemuž ovládá 85 % světového trhu. Kvůli energetické krizi, která zasáhla nejen EU, ale i ČLR,
se Peking rozhodl výrobu do konce roku zastavit.

Nejvíce zasažené budou země Evropské unie, protože 95% potřeby hořčíku zajišťovala Čína. Jejich
zásoby vydrží jen měsíc a po jejich vyčerpání bude řada průmyslových podniků v Evropě nucena
ukončit výrobu. Zejména mluvíme o automobilových továrnách, podnicích na výrobu domácích
spotřebičů. Zasažen bude i letecký průmysl.

Existuje však cesta ven. Energetický expert a publicista Alexej Anpilogov v článku pro FAN
připomněl, že v Ruské federaci je soustředěno přes 650 milionů tun magnezitů. Dva největší
producenti hořčíku v Rusku – VSMPO-Avisma Corporation a Solikamský závod – přitom společně
produkují 70 tisíc tun kovu ročně. Žádné problémy s energetickými zdroji a zastavení výroby v Číně
poskytují Moskvě historickou šanci obsadit mnohem větší podíl na globálním trhu. Pravda, k tomu je
nutné, aby se EU, která se ocitla ve složité situaci, „poklonila“ Ruské federaci.
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